
 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 

2013 
6. volební období 

 

Z Á P I S 
ze 34. schůze 

výboru pro životní prostředí, 

která se konala 

 ve středu dne 23.května 2013  

 

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 1, 118 26  Praha 1 

místnost č. 49 / přízemí 

 

 

Přítomni: dle přiložené prezenční listiny  (příloha č. 1) 

 

 

Hosté: dle přiložené prezenční listiny hostů (příloha č. 2) 

 

 

Program: 

 
1. Senátní návrh zákona, kterým se mění zákon č. 334/1992 Sb., o ochraně zemědělského 

půdního fondu, ve znění pozdějších předpisů (tisk 914) 

 
2. Návrh Zastupitelstva Plzeňského kraje na vydání zákona o Národním parku Šumava a 

o změně zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny, ve znění pozdějších 

předpisů (tisk 435) 

 

3. Návrh závěrečného účtu  kapitoly 348  – Český báňský úřad za rok 2012 

 

4. Státní závěrečný účet  kapitoly 315 – Ministerstvo životního prostředí za rok 2012 

 

5. Zpráva o hospodaření Státního fondu životního prostředí ČR za rok 2012 

 

6.  Různé 

 

Schůzi zahájil předseda výboru Mgr. Milan Šťovíček. 

Hlasování o programu:  Pro 8  Proti  0   Zdržel  0 

 

 

Bod 1. 

V předkladatelské zprávě senátorka Vrecionová uvedla, že předložený návrh je omezen jen na  

změny v nezbytně nutném rozsahu a zmírňuje negativní dopady zákona pouze v případech, které 

jsou nejvýrazněji pociťovány a kde stávající výše odvodu za odnětí půdy ze zemědělského 
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půdního fondu nemá věcné opodstatnění. Řešení dalších problémových okruhů ponechává návrh 

zákona na komplexní novele zákona připravované Ministerstvem životního prostředí. 

 

Zpravodaj Šarapatka hovořil o komplexním návrhu zákona, který by řešil nejen ochranu půdy po 

stránce  kvantitativní, ale důležité je zabývat se ochranou půdy po stránce kvalitativní; kvalitní 

půdy je málo, ubývá, je nutné ji chránit.  

Prezentace Prezidenta České pedologické společnosti   Prof. Ing Josef  Kozáka. 

 

Posl. Konečná – komplexní novelu připravuje MŽP. Zpřísnit podmínky pro výkup půdy, 

nastavena pravidla, senátní návrh jde proti. Navrhuje senátní návrh nepodpořit. 

Šarapatka – návrh na usnesení 

 

Výbor pro životní prostředí 

 

I.  doporučuje    Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby návrh zamítla,  

II. pověřuje    předsedu výboru, aby toto usnesení předložil předsedkyni Poslanecké 

sněmovny, 

III. zmocňuje   zpravodaje výboru, aby na schůzi Poslanecké sněmovny podal zprávu  

o  výsledcích projednávání tohoto návrhu zákona ve schůzi výboru pro životní prostředí. 

 

Hlasování:   Pro  7     Proti  1   Zdržel  2 

 

Bod 2. 

Návrh Zastupitelstva Plzeňského kraje na vydání zákona o Národním parku Šumava a o 

změně zákona č. 114/1992 Sb., o ochraně přírody a krajiny, ve znění pozdějších předpisů 

(tisk 435) 

 

Za předkladatele se jednání zúčastnil zástupce KÚ PK Ing. Jan Kroupar a člen zastupitelstva 

Plzeňského kraje a poslanec Ing. Karel Šídlo.     

Zpravodaj posl. Šarapatka informoval o konání semináře. Na základě dotazů a podnětů 

formuloval návrh usnesení. 

 

Výbor pro životní prostředí 

 

I.  přerušuje    projednávání tohoto návrhu zákona, 

 

II. stanoví    harmonogram projednávání tohoto sněmovního tisku podle návrhu 

zpravodaje:  

 pozměňovací návrhy v elektronické podobě předat na sekretariát výboru pro životní prostředí 

do 1. září 2013, 

 výbor pro životní prostředí projedná tento návrh zákona v průběhu září roku 2013, 

 

III. pověřuje    předsedu výboru, aby toto usnesení předložil předsedkyni Poslanecké 

sněmovny. 

 

 

Hlasování:   Pro   7     Proti  0    Zdržel   1 
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Bod 3 

Návrh závěrečného účtu  kapitoly 348  – Český báňský úřad za rok 2012 

 

Předkladatelská zpráva předsedy ČBÚ  Ing. Ivo Pěgřímka. Uvedl, že dosažený stav ukazatelů 

odpovídá schváleným, upraveným a konečným rozpočtům kapitoly. Čerpání výdajových částí 

rozpočtu bylo plynulé, úspory z běžné činnosti byly na základě vnějšího rozpočtového opatření 

převedeny na posílení drobného hmotného majetku. Příjmy plánované rozpočtem byly vždy 

naplněny. Svěřené finanční prostředky byly vynaloženy hospodárně a účelně splnily všechny 

požadované limity. 

Fiala zpravodaj – příjmy byly větší, rozpočtové výdaje se snížily a byly vynaloženy účelně   

Návrh usnesení: 

 

Výbor pro životní prostředí 

 

I. projednal  Státní závěrečný účet České republiky za rok 2012, kapitola 348 – Český 

báňský úřad, 

 

II. doporučuje   Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby Státní závěrečný účet České 

republiky za rok 2012, kapitola 348 – Český báňský úřad vzala na vědomí, 

 

III. zmocňuje   zpravodaje výboru, aby s tímto usnesením seznámil schůzku zpravodajů 

ke státnímu závěrečnému účtu České republiky za rok 2012. 

 

Hlasování:   Pro   10    Proti   0     Zdržel     0  

 

 

Bod 4. 

 

Náměstek Munzar v předkladatelské zprávě uvedl, že  rozpočet výdajů kapitoly zahrnoval kromě 

podílu stát. rozpočtu také prostředky z rozpočtu EU a ostatních finančních mechanismů. 

Upravený rozpočet příjmů ze společných projektů s EU a z prostředků finančních  mechanismů 

byl plněn. 

Mencl –  materiál  obsahuje všechny potřené údaje o příjmech a jeho čerpání příjmů, výdaje byly 

dodrženy.  

Munzar uvedl, že z rezerv MŽP v průběhu roku posilovaly rozpočet ČIŽP 

Mencl – návrh usnesení 

 

výbor pro životní prostředí 

 

IV. projednal Státní závěrečný účet České republiky za rok 2012, kapitola 315 – 

Ministerstvo životního prostředí České republiky, 

 

V. doporučuje   Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR, aby Státní závěrečný účet ČR za 

rok 2012, kapitola 315 – Ministerstvo životního prostředí vzala na vědomí, 

 

VI. zmocňuje   zpravodaje výboru, aby s tímto usnesením seznámil schůzku zpravodajů 

ke státnímu závěrečnému účtu České republiky za rok 2012. 

 

Hlasování: Pro 8   Proti   0    Zdržel   0 
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Bod 5. 

Zpráva o hospodaření Státního fondu životního prostředí ČR za rok 2012 

 

Hlasování o změně zpravodaje: 

Hlasování o zpravodaji Menclovi:   Pro  10   Proti   0   Zdržel  0 

Zpravodajská zpráva náměstka Frélicha. Příjmová část rozpočtu bez započtení příjmů programu  

Zelená úsporám byla ke konci roku  splněna. Na celkových příjmech Fondu se podílely např. 

příjmy za znečištění životního prostředí, příjmy z pokut  a finančních postihů, z prodeje emisích 

povolenek vázané na program Zelená úsporám. Výdajová část rozpočtu byla Ministerstvem 

financí upravena, výdajový limit nebyl překročen.      

Bučilová - všechny ekonomické údaje za rok 2012 jsou podrobně uvedeny v předloženém 

materiálu.  

Mencl – zpravodaj. zpráva, zvýšila se částka příjmů, výdaje jsou nižší než bylo rozpočtováno,  

z hlediska vyřízení  žádostí byla ukončena zelená úsporám, zpráva obsahuje všechny potřebné 

informace a údaje 

Mencl – návrh usnesení 

 

výbor pro životní prostředí 

bere na vědomí  zprávu o hospodaření Státního fondu životního prostředí České republiky 

za rok 2012. 

 

Různé: 

Různé:  posl.  Konečná seznámila poslance výboru s postupem projednávání sněm. tisku 999 o 

NP Šumava dne  11. června 2013 v 9,00 hod.    

Výbor bude projednávat materiál  pouze v obecné rozpravě. Pozměňovací návrhy je možné 

zasílat na sekretariát výboru do 15. 8. 2013. MŽP do konce srpna připraví tabulku, začátkem září  

projedná  výbor pro životní prostředí. 

 

 

Jednání ukončeno ve 14.15 hod. 

 

 

    Ing. Kateřina   KONEČNÁ , v.r.             Mgr. Milan ŠŤOVÍČEK, v.r.  

            ověřovatel              předseda výboru 

  

 

 

 

 

 

 

 

 


